
 

Friluftsråd Søhøjlandet 
 
 

Soehoejlandet@friluftsraadet.dk 
 

Friluftsråd Søhøjlandet omfatter Hedensted, Horsens, Silkeborg og Skanderborg Kommuner 

Den 17. september 2020 
 
 

Referat fra bestyrelsesmøde i Friluftsråd Søhøjlandet 
 

Torsdag d. 16. september 2021 kl. 19.00 
 

Sted: Håndværkernes lokaler, Vester Mølle, Oddervej 80, 8660 
Skanderborg 

 
Afbud: Hanne Nielsen og Jens Moos. 

Til stede: Carrie Harritsø, Lars Krogh, Jørgen Krogh, John Balle Jensen og 
Jan Karnøe 

                  

1. Godkendelse af dagsorden. 
Godkendt 

 
2. Godkendelse af referat fra årsmøde 

       Godkendt  
 

3. Konstituering 
Næstformand: Lars Krogh 

Faste udvalg: Brugerrådet for sejlads på Gudenåen, Hjortevildtgrup-
pen Midtjylland, Skovbrugerrådet Søhøjlandet – repræsentanterne 

fortsætter året ud.  
Partnerskaber: Repræsentanterne fortsætter, Carrie skal gerne hur-

tigt med i et partnerskab. 
 

4. Planlægning af næste halve år. 

Bestyrelsesmøder: 
- Torsdag den 9. december kl. 19 

- Torsdag den 13. januar kl. 19 
  Årsmøde: 

- Torsdag den 24. februar 
  Husk snarlig tilmelding til fællesmødet 12-13. november 

 
5. Mål og handleplaner 

Bidrag fra: 
- bestyrelse 

- kommunekontaktpersoner 
- temagruppeledere 



 

 

 Hvad vil vi gerne i det kommende år, hvordan og hvornår? 

 Se vedhæftede forslag til ramme. 
Vi har alle til opgave til næste gang at forsøge at beskrive mål og hand-

leplaner.  
 

6. Sager: 

- Fredningsnævnsafgørelser – ligger i mappen Fredningsnævn 
- Tange Sø/Gudenåen. FR har haft sæde i Miljøministerens arbejds-

gruppe til afklaring af handlemuligheder vedr. fjernelse af fauna-
spærringen ved Tangeværket. Anbefalede langt omløbsstryg. Det 

er op til ministeren at beslutte. 
Gudenåkomiteen har nedsat gruppe til afklaring af vandhåndterin-

gen i Gudenåen. Der er kommet bredt forslag, der i et videre ar-
bejde skal konkretiseres. Jan indstillet som FR repræsentant heri 

med samarbejde herom med Friluftsråd Østjylland og Limfjordsyd. 
- Stier om Mossø: Partnerskabet/arkitekt Bent Nielsen har arbejde 

under coronanedlukningen og bl.a. skaffet midler til projektet. 
- Horsens Fjord-projektet: der er udlagt 480 tons sten på 3 felter i 

januar, plantet ålegræs over 2 uger i maj og udsat 17.000 stk. 
skrubbeyngel i august. Det er planen at udlægge yderligere 200 

tons sten på lavt vand leveret af landbruget i oktober. 

- Sdr. Vissing Grusgrav – der kom henvendelse, om vi ville engage-
re os i sagen. Gennemgået med kommunerepræsentanten (Jens). 

Vi var enige om, at det ville være svært at argumentere for, at 
Region Midts beslutning var forkert, og at den gradvise udvidelse 

af graveområdet burde standses. 
- Fuldbro Mølle: fjernelse af faunaspærringen tæt ved Tåning Ås ud-

løb i Mossø har været længe undervejs, og er nu løbet ind i yderli-
gere forsinkelse, fordi den statslige pulje er opbrugt for i år. Jan 

har i samarbejde med lystfiskerforeningerne foretaget fiskeunder-
søgelse i projektområdet for at beskrive situationen inden igang-

sættelse. Der var meget få fisk i det utroligt smukke miljø, mest 
mindre aborrer, skalleyngel og en enkelt gedde. Forhåbentligt er 

billedet ganske anderledes, når projektet er realiseret.  
 

7. Ajourføring af opgaveoversigt/orientering om igangværende 
sager. 



 

 

 Kommunerne 

 Temagruppe Børn/Unge/Friluftsliv 
 Temagruppe administration og kommunikation 

 

8. Eventuelt:  
Mødet blev også brugt til at sætte Carrie ind i praksis i Friluftsråd Sø-

højlandet.  
 

 
Referent: Jan Karnøe 

   


